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درمکتب امام

برکات کربلا
آن روضه های سنتی را سرجای خودش نگه دارید، و آن مصیبتها را نگه دارید 

زنده که برکاتی که به ما می رسد از آنهاست، و از کربلا این برکات به ما می رسد. 

کربلا را زنده نگه دارید، و نام مبارک حضرت سیدالشهدا را زنده نگه دارید، که با 

زنده بودن او اسلام زنده نگه داشته می شود.
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اخبار کوتاه
دولت مکلف به پرداخت بدهی به تامین اجتماعی

 تا پایان دوره برنامه ششم  شد
عضو کمیســیون تلفیق برنامه ششم توسعه گفت: با مصوبه کمیسیون تلفیق، 
دولت مکلف شد تا پایان اجرای برنامه ششم بدهی خود به سازمان تامین اجتماعی 

را پرداخت کند.
حســینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شــاهین شهر در مجلس در گفت و 
گو با فارس با اشاره به جلسه دیروز کمیسیون تلفیق برنامه ششم توسعه گفت: با 
توجه به بدهی 110 هزار میلیارد تومانی دولت به سازمان تامین اجتماعی اعضای 
کمیســیون تلفیق برنامه ششم مصوب کردند تا دولت تا با پایان دوره برنامه ششم 

توسعه، بدهی خود به این سازمان را پرداخت کند.
وی افزود: براساس مصوبه کمیسیون تلفیق دولت مکلف شد بدهی خود به تامین 
اجتماعی را در طول اجرای برنامه ششم از محل سهام دولت در شرکت های دولتی، 
املاک مازاد بر نیاز دســتگاه های اجرایی، اوراق بهادار، میعانات گازی، فرآورده های 

نفتی و پتروشیمی، پرداخت کند.

اسداللهی قائم مقام معاونت نظارت مجلس شد
نماینده مردم شــیروان گفت: غلامرضا اسداللهی نماینده پیشین تربت جام در 
مجلس شورای اســلامی با حکم رئیس مجلس به عنوان قائم مقام معاونت نظارت 

مجلس منصوب شد.
عبدالرضا عزیزی گفت: غلامرضا اسداللهی نماینده دوره هشتم و نهم تربت جام 
در مجلس شورای اسلامی با حکم علی لاریجانی رئیس مجلس به عنوان قائم مقام 

معاونت نظارت مجلس منصوب شد.

طرح ساخت تلفن همراه ایمن برای مسئولین را
 به هیئت دولت فرستاده ایم

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور در نشست خبری دیروز، به چارچوب های 
کلی هفته پدافند غیرعامل، برنامه و رزمایش های این هفته، دســتاورد های ســال 
گذشته و نیز رویکردهای آتی این سازمان در مقابل تهدیدات و فرصت ها اشاره کرد.
سردار غلامرضا جلالی رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور در نشست خبری 
تشــریح برنامه های هفته پدافند غیرعامل گفت:  ما توانســتیم با اقدامات مختلف 
در حوزه هــای گوناگون نظامــی و غیرنظامی، بازدارندگی جامعی را برای کشــور 
ایجاد کنیم و این در حالی اســت که در اطراف ما جنگ های بسیاری وجود دارد و 
تعارض منابع ما با ابرقدرت ها در منطقه را شــاهدیم، ولی از پایداری امنیتی خوبی 
برخورداریم که این نشــان می دهد ما توانستیم نمایش قدرت داده، تولید قدرت و 

انباشت قدرت انجام دهیم.
سردار جلالی ادامه داد: توانمندی ما در بخش های پدافند و دفاعی توانسته این 
بازدارندگی را ایجاد کند و امنیت پایدار را به وجود آورد که این ناشی از قدرت ملی 
کشــور در هر دو بخش نظامی و غیرنظامی است و به همین منظور است که امروز 
دیگر تهدید نظامی برای ما اولویت محســوب نمی شــود که این نیز به دلیل همان 

تولید و انباشت قدرت است.
وی گفت: ما برای هر ۵ استان پرتویی و هسته ای که در کشور داریم، برنامه های 
خــوب و اقدامــات جامعی را لحاظ کرده ایم که در این میان هر یک از مســئولان 
اســتانی که مرتبط با برنامه های ما هستند، وظایف مشخصی را دارند و از آمادگی 

خوبی برخوردار هستند.
ســردار جلالی اضافه کرد: رزمایش دفاع ملی به صورت جمعی قرار اســت در 
ســال آتی انجام شود و کلیه دستگاه های مرتبط را در این خصوص می خواهیم به 
آمادگی لازم برسانیم و از سامانه های پایه و اساسی در کشور حمایت کنیم که این 

جزء رویکردهای اصلی ما به حساب می آید.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور در پاسخ به این سوال که ساخت گوشی های 
همراه ایمن برای مسئولین که از سوی سازمان پدافند مطرح شده بود در چه وضعیتی 
است اظهار کرد: طرح این موضوع را به هیئت دولت فرستاده ایم و در حال حاضر 
این طرح در دســت بررسی کمیسیون سیاسی-امنیتی دولت است. ما ملاحظاتی 
را داریم در اســتفاد مســئولین از گوشی های هوشمند و لذا به دو وزارتخانه دفاع و 
صنعت و معدن گفته ایم که اقدامات اولیه جهت ساخت گوشی های داخلی را انجام 

دهند که البته تاکنون چندان موفق نبوده اند.
وی ادامه داد: ما در تلاشیم گوشی های هوشمند موجود را بتوانیم ایمن کنیم 

که این کار را کرده ایم اما همچنان مشکلات این قبیل گوشی ها پابرجا است.

شیخ الاسلام سفیر ایران در سوریه می شود
مدیرکل ســابق امور بین الملل مجلس شورای اسلامی سفیر ایران در سوریه 

می شود.
به گزارش فارس برخی اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی دیروز در گفت وگوهای خود در راهروی پارلمان، خبر از سفر مدیرکل 

سابق امور بین الملل مجلس به سوریه دادند.
نمایندگان تاکید داشتند که حسین شیخ الاسلام طی روزهای آینده سفیر 
ایران در سوریه خواهد شد و برای آغاز فعالیت خود در سفارت ایران به دمشق 

خواهد رفت.
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نمایندگان مجلس با 182 رأی مثبت با تقاضای تحقیق 
و تفحص از پیگیری پرونده های حقوقی مربوط به حقوق 
دولت و ملت ایران در رابطه با آمریکا و مقایســه داده و 
ستانده های این حقوق بر اساس پیگیری ها، برنامه ها و 

احکام صادر شده در محاکم بین المللی موافقت کردند.
در جلســه علنی دیروز مجلس شــورای اسلامی گزارش 
تقاضای تحقیق و تفحص از پیگیری پرونده های حقوقی مربوط 
به حقوق دولت و ملت ایران در رابطه با آمریکا و مقایسه داده ها 
و ستانده های این حقوق براساس پیگیری ها ، برنامه ها و احکام 
صادر شــده در محاکم بین المللی توســط سید حسین نقوی 
حســینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 

مجلس قرائت شد. 
در این گزارش آمده اســت : براســاس تقاضای 1۵ نفر از 
نمایندگان مجلس درباره تحقیق و تفحص از این موضوع، این 
تقاضا در جلسه روز یکشنبه 4 مهر با حضور مجید انصاری معاون 
حقوقــی رئیس جمهور و طلایی نیک معاون حقوقی و مجلس 
وزارت دفاع مورد بحث و بررسی قرار گرفت و در جلسه روز سه 

شنبه 6 مهر به اتفاق آرا تصویب شد.
نقوی حســینی در ادامه خطاب به نمایندگان با تاکید بر 
اهمیت این تحقیق تفحص در شرایط کنونی گفت : تحقیق و 
تفحــص از پیگیری پرونده های حقوقی مربوط به حقوق دولت 
و ملت ایران در رابطه با کشــور ایالات متحده آمریکا و مقایسه 
داده ها و ستانده های این حقوق براساس پیگیری ها، برنامه ها و 
احکام صادر شده در محاکم بین المللی مربوط به گروه خاصی 
نیست بلکه مرتبط با احقاق حقوق ملت ایران در برابر آمریکا است.
وی بــه موج جدید احکام محاکــم آمریکایی برای تصرف 
اموال ملت ایران اشاره کرد و با ذکر این نکته که هر روز حکمی 
صادر شده و بخشی از اموال ملت غارت و دزدیده می شود و این 
موضوع به اموال غیر منقول ایران نیز سرایت کرده است اظهار 
داشت: هدف ما از این تحقیق و تفحص ارزیابی از عملکرد دولت 

در قبال دفاع از حقوق ملت در محاکم بین المللی است. 
نقوی حســینی با یادآوری بیش از 2 هزار سفر و ماموریت 
در دولت های مختلف جهت پیگیری پرونده های حقوقی مربوط 
بــه حقوق ایران در قبال  آمریکا گفت: در این تحقیق و تفحص 
می خواهیــم ببینیم تا چه اندازه در پیگیری این موضوع ضعف 
داشته ایم و تدارک لازم برای دفاع از حقوق ملت را داشته باشیم.

وی با ابراز امیدواری نسبت به کمک نهادهای مسئول برای 
انجام این تحقیق و تفحص از معاونت حقوقی رئیس جمهور به 
واســطه طرح دعاوی )بیش از 7 میلیارد دلار( در قبال حقوق 
ایران در برابر آمریکا تشــکر کرد و بیان داشت: ۵ سؤال در این 
تحقیق و تفحص مطرح شــده که مربوط به ارزیابی از عملکرد 
دفتر حقوقی ریاست جمهوری و سایر دستگاه ها، احکام صادر 
شــده علیه و له ایران، ارقام این احکام، اقدامات انجام شده برای 
مقابله با این احکام و موضوع پرونده هواپیمای ایرباس ایرانی و 

سایر پرونده ها است.
راهبرد آمریکا

 برای غارت اموال ایران 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
بیان اینکه آمریکایی ها راهبرد جدیدی برای غارت اموال ایران 
در محاکم حقوقی شکل داده اند گفت: هیچ وقت گزارش دقیقی 

با 182 رأی نمایندگان تصویب شد

موافقت مجلس با تحقیق و تفحص 
از پیگیری پرونده های حقوقی ایران - آمریکا

درباره ریز دعاوی و احکام صادرشده علیه ایران داده نشده است.
حشمت الله فلاحت پیشــه عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در نشست علنی دیروز 
طی ســخنانی به عنوان یکــی از متقاضیان تحقیق و تفحص 
از پیگیــری پرونده های حقوقی مربوط به حقوق دولت و ملت 
ایران در رابطه با کشــور ایالات متحده آمریکا و مقایسه داده ها 
و ستانده های این حقوق براساس پیگیری ها، برنامه ها و احکام 
صادر شده در محاکم بین المللی، اظهار داشت: دشمنی آمریکا 
با جمهوری اسلامی ایران در همه زمینه های نظامی، سیاسی و 
... همواره آشکار بوده و بعد از تحریم ها ، آمریکایی ها راهبردی 
را برای غارت اموال جمهوری اسلامی ایران در محاکم حقوقی 
شکل داده اند. وی افزود: سؤالات و ابهاماتی در نظر نمایندگان 
در این زمینه مطرح شده که تاکنون رفع نشده اند و این مغایر 
با جایگاه و شــأن مجلس است. هیچ وقت در مورد ریز دعاوی 
و احکام صادرشده علیه ایران گزارش دقیقی داده نشده است. 

فلاحت پیشه در پایان خاطرنشان کرد: خواهش بنده این 
اســت در موج جدیدی که آمریکایی ها برای غارت اموال ایران 
شکل دادند، حتماً تلاش شود که مجلس به جایگاه اصلی خودش 

بازگردد و تحقیق و تفحص جدی در این زمینه انجام شود.
گفتنی است نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نشست 
علنی دیــروز تقاضای تحقیق و تفحص از پیگیری پرونده های 
حقوقی مربوط به حقوق دولت و ملت ایران در رابطه با کشــور 
ایالات متحده آمریکا و مقایســه داده و ستانده های این حقوق 
بر اساس پیگیری ها، برنامه های و احکام صادر شده در محاکم 

بین المللی را بررسی و تصویب کردند.
وکلای ملت با 182 رأی موافق ، 11 رأی مخالف و 6 رأی 
ممتنع از 248 نماینده حاضر در صحن علنی با این تقاضا موافقت 
کردند. وکلای ملت پس از تصویب این تقاضای تحقیق و تفحص 

فریاد »مرگ بر آمریکا« سر دادند.
نامه لاریجانی به رهبر انقلاب

 درباره احکام دائمی برنامه های توسعه
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی در نشست علنی 
دیروز و در جریان بررسی لایحه احکام دائمی برنامه های توسعه 
طی سخنانی با اشاره به یکی از مواد این لایحه که به ایثارگران 
اختصاص داشت ، گفت : ایراد شورای نگهبان در مورد بار مالی 

این ماده است و آنچه که مخالفان هم بیان می کنند وارد است.
وی اضافه کرد: درباره بحث ایثارگران با رهبری مکاتبه ای 

داشتم که در لایحه برنامه ششم این اشکالات برطرف شود.
لاریجانی همچنین گفت: مــواردی هم که نمایندگان در 
مورد ایثارگران لازم می دانند را می توانیم در برنامه ششم لحاظ 

کرده و حل کنیم.
پاسخ لاریجانی
 به کواکبیان 

رئیس مجلس در پاسخ به اعتراض کواکبیان نماینده تهران که 
نسبت به ارسال نامه لاریجانی به رهبر انقلاب درباره برنامه ششم 
توسعه منتقد بود، گفت: از این به بعد در کنار دفترم اتاقی قرار 
می دهم که نامه هایم به امضای »پروفسور کواکبیان« ممهور شوند!

کواکبیان نماینده تهران در تذکری آیین نامه ای نسبت به 
ارســال نامه رئیس مجلس به مقام معظم رهبری درباره لایحه 
برنامه ششــم توسعه انتقاد کرد و اظهار داشت: آقای لاریجانی! 
شما با چه اختیاری و بر اساس کدام ماده آیین نامه داخلی مجلس 
درباره لایحه برنامه ششم به رهبر معظم انقلاب نامه نوشته اید؟! 

چرا شما از طرف مجلس به رهبر انقلاب نامه ارسال کرده اید.
در ادامــه علــی لاریجانــی رئیس مجلــس گفــت: مگر 
نامه نگاری های بنده به نظر شــما احتیاج دارد؟! بنده از این به 
بعد در کنــار دفترم اتاقی قرار می دهم کــه نامه های بنده به 
امضای »پروفسور کواکبیان« ممهور شود! رئیس مجلس می تواند 
نامه نگاری کند و این انتقاد عجیبی است ، بنده برای اینکه مشکل 
شما را حل کنم این کار را انجام دادم ، نه از طرف مجلس بلکه از 
طرف رئیس مجلس شورای اسلامی به رهبر انقلاب نامه نوشتم. 
اگر مشکل را حل نمی کردم چه کاری می خواستید انجام دهید؟
کواکبیان در پاسخ به لاریجانی گفت: بحث برنامه ششم بحث 
مهمی اســت ، خب اجازه می دادید مصوبات مجلس به شورای 
نگهبان می رفت و اگر شورا مجدداً ایرادی وارد می کرد، آن را به 

مجمع تشخیص ارسال می کردید.
لاریجانی در پاسخ به کواکبیان توضیح داد: آقای کواکبیان! 
تفســیر شورای نگهبان این اســت که اگر ایراد اصل 7۵ قانون 
اساســی در مصوبه ای وجود داشت ، امکان ارجاع آن مصوبه به 
مجمع تشخیص وجود ندارد ، در این شرایط ما چه کاری باید 
انجام می دادیم؟! بهتر است شما تفسیر شورای نگهبان درباره 

اصل 7۵ قانون اساسی را مطالعه کنید.
اعلام وصول

 طرح استیضاح فانی 
طرح اســتیضاح علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش در 

نشست علنی دیروز مجلس اعلام وصول شد.
اکبر رنجبرزاده عضو هیئت رئیســه مجلس که این اعلام 
وصولی را قرائت کرد، در توضیح گفت : اســتیضاح وزیر آموزش 
و پرورش با تعداد 4۵ امضاء از ســوی نمایندگان اعلام وصول 
می شود. وی افزود : مطابق مواد 223 و 22۵ آیین نامه داخلی 
مجلس، وزیر ظرف 10 روز برای ارائه توضیحات موظف به حضور 
در مجلس است. علی لاریجانی رئیس مجلس پس از این اعلام 
وصولی اظهار داشت: طی مکاتباتی با وزیر آموزش و پرورش زمان 

حضور وزیر در صحن علنی مشخص می شود.
مصوبات نمایندگان 

در جلسه علنی دیروز لایحه موافقتنامه انتقال محکومان به 
حبس بین ایران و ارمنستان به دلیل اصرار مجلس بر مصوبه قبلی 

خود به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع شد.
همچنین لایحه معاهده میان ایران و چین در زمینه معاضدت 
حقوقی دوجانبه در موضوعات کیفری به علت پافشاری مجلس بر 
مصوبه قبلی خود به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع گردید. 
خبر دیگر این که نمایندگان مجلس جهت تامین نظر شورای 
نگهبان ســه بند از ماده 3 لایحه احکام دائمی را که مربوط به 
اختصاص 2۵ درصد از سهمیه ورود به دانشگاه ها به خانواده های 

ایثارگران بود حذف کردند.
مجلس همچنین ترکیب اعضای شــورای عالی مهارت به 

ریاست معاون اول رئیس جمهور را تعیین کرد.
از سوی دیگر نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تشکیل 
شورایعالی سلامت و امنیت غذایی موافقت و وظایف و ترکیب این 
شورا را مشخص کردند. همچنین طرح جمعیت و تعالی خانواده 
به علت پس گرفته شدن تعدادی از امضاها از سوی طراحان ، از 

دستور کار مجلس شورای اسلامی خارج شد.
خبر دیگر این که مجلس به در اولویت قرار گرفتن اصلاح 

لایحه مقابله با آلودگی هوا رأی مثبت داد.
نطق های میان دستور

 نمایندگان
حبیب الله دهمرده نماینده مردم زابل در نطق میان دستور 
خود با تأکید بر حفظ وحدت در کشور، اظهار داشت: علی رغم 
توطئه های استکبار نظام جمهوری اسلامی ایران به الگوی موفق 

برای آزادی خواهان جهان درآمده است.
عبــاس گودرزی نماینده بروجرد و عضو اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی نیز با بیان اینکه آمریکا اهل فریب و نقض عهد 
است ، گفت: با حقوق بگیران متخلف و خائن به اعتماد ملت باید 

برخورد انقلابی شود.
مرتضــی صفــاری نماینده مردم نطنز نیــز در نطق خود 
گفت: برای حوزه انتخابیه اینجانب پذیرفتنی نیست که عده ای 
غیرمسئولانه و صرفا برای منافع شخصی حیات مردم و منابع 

طبیعی منطقه را به خطر بیندازند.
همچنین سیدکاظم دلخوش اباتری نماینده مردم صومعه سرا 
در مجلس گفت: اگر گوشــه کناری نقصی وجود داشته باشد 

متأسفانه دولت به این نقص ها توجه نمی کند.

سخنگوی دولت درباره استعفای وزیر ارشاد گفت : همان طور که 
خود وزیر گفت چند روزی صبر کنید تا این مسئله مشخص شود.

به گزارش فارس، محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت در نشست خبری دیروز  
گزارش کوتاهی از آخرین مرحله پرداخت تسهیلات به واحدهای تولیدی ارائه 
داد و گفت : در ماه های ابتدای آغاز این طرح، اعطای وام به واحدهای تولیدی 
با کندی صورت گرفت ،  هم اکنون به خوبی موانع رفع شده و واحدها می توانند 

نسبت به اخذ تسهیلات اقدام کنند.
نوبخت با اشــاره به اینکه بر اســاس گزارش رسمی مرکز آمار ایران رشد 
اقتصادی به 4/4 درصد افزایش یافته، گفت: آثار آن در اشتغال قابل ملاحظه 
اســت. در سه ماهه بهار ســال 9۵ بیش از یک میلیون و 200 هزار نفر وارد 
بازار کار شــده اند که جمعیت فعال نام می گیرند. حدود 7۵0 هزار نفر از این 
اشخاص شغل یافتند و تعدادی نیز کار پیدا نکردند و بیکار ماندند که با شکوفایی 

اقتصادی، می توانند جمع کثیری از آنان مشغول به کار شوند.
او همچنین از تصویب کلیات برنامه ششــم توســعه در کمیسیون تلفیق 
مجلس خبر داد و ضمن قدردانی از آنان اظهار داشــت: تا اواســط آبان، پیش 
نویس لایحه بودجه 1396 از ســازمان برنامه و بودجه به هیئت وزیران ارائه 

می شود تا در موعد قانونی به مجلس تقدیم شود.
درباره استعفای جنتی صبر کنید

ســخنگوی دولت درباره اســتعفای وزیر ارشــاد گفت : توضیح خود او را 
تکــرار می کنم که چند روز صبر کنید ببینیم چه می شــود. هر چند »ان الله 
مع الصابرین«، ولی قرار نیســت چند ماه صبر کنیم، چند روز صبر می کنیم 

ببینیم چه خواهد شد.
معاون رئیس جمهور درباره اجرای تعهدات طرفین برجام نیز گفت : درباره 
تحریم ها تصریح شده باید لغو شوند و به هیچ بهانه دیگر قابل احیا نیستند. برای 
همین هر مورد از توافق در برجام باید اجرایی شود. ما با آمریکا به جز مباحث 
هسته ای ، توافقی نداشته ایم. این که آمریکا بخواهد دنبال بهانه باشد و بخواهد 
بخشــی از تعهدات خود را انجام ندهد ، مورد انتقاد همواره ما است. طرف های 
اروپایی نیز تاکید دارند تعهدات دو طرف باید انجام شــود و ما نیز بارها تاکید 
کرده ایم هر جا نقض عهدی صورت بگیرد، ما نیز اقدام متقابل انجام خواهیم داد.

لایحه سیاست های کلی انتخابات
 تقدیم مجلس می شود

نوبخت درباره ابلاغ سیاســت های کلی انتخابات از سوی رهبر انقلاب به 
ســران قوا نیز گفت: ما درحال بررســی این سیاست ها هستیم و لوایح آن به 
سرعت تقدیم مجلس می شود و امیدواریم مجلس نیز کار تصویب این لوایح را 
تسریع کند تا برای اولین انتخابات پیش رو از این سیاست ها برخوردار شویم. 
امیدواریم کلیه مخاطبان این سیاست ها ، در راستای اجرای فرامین مقام معظم 
رهبری و وصایای حضرت امام)ره( اقدام کنند. دولت نیز خود را موظف به اجرای 

این سیاست ها می داند.
سخنگوی دولت درباره تغییر استاندار اصفهان نیز گفت: در این خصوص 
فکر می کنم مســموعاتی وجود دارد. برای تعیین اســتانداران ، وزارت کشور ، 
ضوابط نوشته و نانوشته ای دارد. بر اساس ملاحظاتی کار می کند. هر تغییری 
که می خواهیم بدهیم باید یک گام به جلو برای فراهم شدن زمینه برای خدمات 
بیشتر باشد. دولت هر جایی که احساس کند تصمیم برای دستیابی به اهداف، 
نه ایجاد مشــکل جدید است، با قاطعیت اجرا می شود. ما اگر بدانیم موضوعی 

به خیر جامعه است، قطعا اقدام می کنیم.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه درباره تفــاوت در آمارهای اقتصادی ارائه 
شده از سوی نهادهای مختلف توضیح داد: مرجع رسمی آمار کشور، مرکز آمار 
اســت. برخی از مراجع مانند صندوق بین المللی پول، بانک جهانی، موسسات 
اقتصادی و نظایر آن، اعداد مختلفی را بیان می کنند. قطعا مرجع رسمی آمار 

در کشور، مرکز آمار است.

سخنگوی دولت :

تکلیف وزیر ارشاد 
چند روز دیگر مشخص می شود  

در جدیدترین واکنش دولت به منتقدان، وزیر بهداشت 
در اظهاراتی قابل تأمل گفت: در کشور ما هر کسی اظهار 
نظری دارد، مثلاً یکی سردار عَلَم بوده نوحه می خواند و 
رئیس جمهور و مســئولان را زیر سؤال می برد؛ دیگری 
می شود سردار حرم و در همه حوزه ها اظهار نظر می کند؛ 

یکی نیز سردار قلم بوده و در همه حوزه ها حرفی دارد!
به گزارش فارس، سید حسن هاشمی در سی و سومین کنگره 
انجمن علمی روانپزشکی ایران اظهار داشت: بر اساس آمارهایی که 
موجود اســت 2۵ تا 26 درصد افراد جامعه اختلال رفتاری دارند 
و این مسئله نسبت به گذشته بیشتر شده است البته این موضوع 
نسبت به آمارهای جهانی نگران کننده نیست ولی از آنجایی که 
کشور ما یک کشــور اسلامی و دینی بوده حتی این میزان آمار 

قابل قبول نیست.
رئیس جمهور: عده ای در هیئت دولت دچار 

اختلالات خلقی هستند
وزیر بهداشــت تصریح کرد: بخشــی از افرادی که اختلال 
روانپزشکی دارند مربوط به تصمیم گیرندگان کشور هستند و در 
جلسه هیئت وزیران بنده آمار اختلالات خلقی را در حضور آقای 
رئیس جمهور اعلام کردم و ایشان گفتند در این هیئت هم جمعی 

دچار این مشکل هستند.
هاشمی گفت: اگر تصمیم گیرنده دچار اختلال شود بسیار 
بدتر است و خدا نکند که در کشور رئیس جمهور، وزیر، وکیل و 

یا هر مدیری دچار اختلالات روانپزشکی یا خلقی شود.
وی بــا تأکید بر اینکه مشــکل جدی امروز ما در کشــور 
خودشیفتگی است و این مسئله در همه رده ها وجود دارد، گفت: 
زمانی که خودشــیفتگی به مسئولان کشور ختم شود وضعیت 
بدتر است چرا که این مسئله عدم آرامش و اضطراب و افسردگی 

به همراه دارد.
با رأی مردم به روحانی

 آرامش در کشور برقرار شد
وزیر بهداشــت گفت: خدا پدر آقــای روحانی را بیامرزد که 
زمانی که مردم به آن رأی دادند آرامش در کشور برقرار شد)!( و 
امروز دارای آرامش نسبی هستیم. همچنین امیدواریم آرامشی که 
اکنون وجود دارد آرامش قبل طوفان انتخابات نباشد و دوستان 

مسائل را رعایت کنند.
هاشمی تصریح کرد: خودشیفتگی مسئولان کار دست مردم 

می دهد، در کشور ما هر کسی اظهار نظری دارد مثلًا یکی سردار 
عَلمَ بوده)!( نوحه می خواند و رئیس جمهور و مسئولان را زیر سؤال 
می برد دیگری می شود سردار حرم و در همه حوزه ها اظهار نظر 
می کند)!( یکی نیز سردار قلم بوده و در همه حوزه ها حرفی دارد)!(
وی افــزود: افرادی هم نیز بدون اطلاع در مورد تراریخته ها 
صحبت می کنند و این مســئله آرامش مردم را تحت تأثیر قرار 
می دهد البته این مســائل شــایعاتی بوده کــه عمدتاً به غرض 

آلوده است!
وی خاطرنشان کرد: امیدوارم سیاست گذاران، دولت، مجلس، 
خطبا، ائمه جمعه و هر کسی که در کشور تریبونی دارد زحمات 
شــما روانپزشکان را زیاد نکند و اعصاب مردم را تحت تأثیر قرار 
ندهد، تهمت نزنند، اضطــراب را تحمیل نکنند و اگر آبی برای 
شــما نمی آورند کوزه را هم نشکنند تا شاهد کاهش اختلالات 

روانپزشکی باشیم.
وزیر بهداشت در حالی دست به تخریب سرداران کشور در 
حوزه های مختلفی از جمله عرصه اجتماعی، مطبوعاتی و مذهبی 
زده که نفوذ و عمق تأثیر آنان میان مردم غیر قابل انکار است و 
این در حالی است که هیچ کدام از شخصیت های شاخص ذره ای 
از امکانات مالی و سخت افزاری دولتی را در اختیار ندارند و چنین 

هجمه هایی قابل تأمل است.
بازی

 با روان مردم!
قاضی زاده هاشــمی همزمان که به خودشــیفتگی برخی 
مســئولان اعتراض می کند در اظهاراتی خودپسندانه ادعا کرده 
است که تا قبل از دولت یازدهم جامعه به شدت دچار تشویش و 
به هم ریختگی ذهنی بوده و با روی کار آمدن دولت یازدهم آرامش 

روانی به جامعه هبه شده است!
این در حالی اســت که به اعتقاد اکثر کارشناسان در طول 
ســه ســال و اندی عمر دولت فعلی نه تنها وعده های اساســی 
رئیس جمهور از جمله گشــایش 100 روزه، رفع تحریم ها، رونق 
تولید، عبور از رکود، بهبود وضعیت اقتصادی مردم و... عملی نشده 
بلکه رسوایی هایی همچون برگشت مدیران اشرافی، بی تحرکی 
مدیران فرتوت بازنشســته به عرصه مدیریتی کشور، دفاع همه 
جانبه از اشــرافیت و حقوق هــای نجومی برخی مدیران دولتی، 
دستگیری برخی حامیان دولت در رسانه ها و حتی یکی از اعضای 
تیم مذاکره کننده هسته ای و همچنین توجیه همه کاستی ها و 

نسبت دادن آنها به دولت قبل را نیز به بار آورده است و اوج بازی 
دولت با روان مردم زمانی بود که همه مشکلات کشور را به برجام 
گره زد و اکنون پس از گذشت حدود 10 ماه از اجرای برجام به 
اعتراف خود مســئولان دولتی »هیچ« اتفاقی در بهبود معیشت 

مردم نیفتاده است.
آقای وزیر؛ از خودتان

 شروع کنید
همچنین توصیه هاشــمی به دیگران مبنــی بر اظهارنظر 
نکردن در حوزه های غیرتخصصی در حالیســت که خودش هم 
بارهــا در موارد متعددی از جمله برجام، دفاع تمام قد از مدیران 
نجومی، ملاقات با افراد مســاله دارو... به اظهارنظر غیرمرتبط با 
حوزه مســئولیتش پرداخته در حالی که وی تنها یک چشــم 

پزشک متخصص است.
ضمن اینکه رها کردن و عدم اطلاع رســانی صحیح و بعضا 
متناقض به مردم در مورد ضرر روغن پالم، پشت پرده های توصیه 
مسئولان برای تزریق واکسن آنفلوانزا، اجرای ناقص طرح تحول 
ســلامت و پرداخت های نجومی به پزشکان به بهانه این طرح و 
حمایت از تولید و واردات محصولات پر خطر دســتکاری شده 
ژنتیکی )تراریخته(، بخش دیگــری از اهمال کاری و پرداختن 
پررنگ تر به حواشی سیاسی از سوی وزیر بهداشت دولت یازدهم 

است.
بخشی از نظرات مردم

 در مورد اظهارات هاشمی
پس از انتشــار اظهارات وزیر بهداشت موجی از اعتراضات 
کاربــران در فضاهای مجازی به راه افتاد که بخشــی از آن را در 

ادامه می بینید.
* هــر روز یه وعده و وعید به ملــت می دهند و در نهایت 

می گویند سرداران حرم و قلم با روان مردم بازی نکنند! 
*شــما که سرداران تدبیر بودید چه گلی به سر مردم زدید 
اون یه ذره آرامش روانی رو هم که ملت داشتند توی این 4 سال 

ازشون گرفتید...
* ژنرال های کهنسال، بارها بازنشسته شدن، جز گفتن »تقصیر 
دولت قبل بوده و هست و خواهد بود«، چه گلی به سر مردم زده اند 
که این آقا اینقدر دور برداشته است؟  خودش جز پول پخش کردن 
بین پزشکان به اسم طرح تحول، چه گلی به سرمون زده است؟

* بــا این حقوق هایی که بــه معاونین خود می دهید مردم 

پریشــان می شوند و بعد شــما هم به عنوان وزیر دفاع می کنید 
که 100 میلیون چیزی نیســت برای کسی که بیمارستان دارد 

و هیئت مدیره هست!
* مردم بیچاره هم اگر حقوقهای آنچنانی می گرفتند حتما 
مثل شماها می گفتند همه چی آرومه من چه قدر خوشبختم... 

واقعا متاسفم. پناه می برم به خدا از بستن دهان منتقدان.
* خود وزیر بهداشت در مورد برجام و مزایای اقتصادی اون 

بارها داد سخن در داده اند.
* آره خوب، اقتصاد را باید گذاشت برای ذخیره های نظام تا 

حسابی روبراهش کنند.
* اول یکی از خود ایشان سوال بفرمایند که رشته تحصیلی 
ایشــان چی بوده که در همایش روانپزشکی، درباره روانپزشکی 

صحبت کرده؟ برادر من، اول یه سوزن به خودت بزن بعد...
* شــما بهتره مشــکل اون کارانه های چند صدمیلیونی و 
ثروتهای میلیاردی پزشکان را حل کنید بعد درباره سرداران علم 
و قلم و حرم ملت را نصیحت کنید! اتفاقا آرامش روانی مردم به 
خاطر  حقوقهای نجومی و دریافتهای میلیاردی پزشکان بهم خورده 

است و هر روز یک داستان از وزارتخانه محترمتان علم می شود!
* به گفته آقای پزشــکیان تازه نه کســانی که از مخالفان 
دولت هستند، دریافت متخصصان ایرانی بیش از هفت برابر مشابه 
خودشون در آمریکا است. کشوری که بیشترین دستمزدها را داره. 

اینا هم احتمالا سردارهای پزشکی هستن جناب وزیر.
* اتفاقا ســردارانی که به آنها اشاره کرده اید تلاش می کنند 
که امثال شماها مشــکلات روانی برای مردم ایجاد نکنند و اگر 
آنها نباشند عوامل دولت کریمه تان اولا بیت المال را بیشتر غارت 
می کنند ثانیا کشور و منابعش را دو دستی تقدیم کدخدا می کنند.

* آقای وزیر چرا می خواهید مردم ایران را موش آزمایشگاهی 
محصــولات تراریخته کنید در حالی که کشــورهای اروپایی در 
مصرف این محصولات ســخت گیری می کنند و روسیه نیز کلا 
واردات آن را ممنوع کرده و در آمریکا نیز مخالفان فراوانی دارد. 
لطفا به خاطر سود چند دلال جان نسل های آینده را در دستان 

بیگانگان قرار ندهید.
* آقای هاشمی عزیز در صحبت ها و رفتارهای جنابعالی هم 

رگه هایی از خودشیفتگی نمایان است. مراقب باشید!!
* حالا خود این پریشان گویی ها در کدام حوزه است؟ و چه 

ارتباطی به طبابت دارد؟

ترجمه دیگری از »برو به جهنم«

وزیر بهداشت: سردار عَلَم، سردار قلم و سردار حرم
 درباره همه چیز اظهارنظر می كنند!

خبرگزاری ها عصر دیروز از استعفای وزرای ورزش، 
ارشــاد و آموزش و پرورش خبر دادند که مشاور وزیر 
آموزش و پرورش و مدیرکل دفتر وزارتي استعفای فانی 
را تکذیب کرد، تا لحظه تنظیم این گزارش استعفای وزرای 

ارشاد و ورزش تائید شده است. 
ایسنا دیروز به نقل از یک منبع آگاه در دولت خبر استعفای 
وزرای فرهنگ  و ارشاد اســلامی، آموزش و پرورش و ورزش و 

جوانان را در راستای ترمیم کابینه یازدهم تایید کرد.
این گزارش می افزاید » به دنبال انتشار برخی اخبار مبنی بر 
استعفای جمعی از وزرای دولت یازدهم از جمله وزرای اقتصاد 
و دارایــی، صنعت و معدن، ورزش و جوانان، فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی و آموزش و پرورش، یک منبع آگاه در دولت در گفت وگو 
با ایسنا،  ضمن تکذیب خبر استعفای وزرای اقتصاد و صنعت و 
معدن، گفت: آقایان جنتی، گودرزی و فانی در راستای ترمیم و 
تقویت کابینه یازدهم استعفا داده اند.« به دنبال انتشار این خبر 
که فانی را نیز جزو وزرای مستعفی اعلام می کرد  محمد فاضل 

مشاور وزیر و مدیرکل دفتر وزارتي پیرامون خبر منتشر شده در 
فضاي مجازي مبني بر اســتعفاي وزیرآموزش و پرورش گفت: 
خبر استعفاي دکتر فاني که در فضاي مجازي منتشر شده است 
نادرست بوده وعاري از صحت مي باشد و وزیرآموزش و پرورش 
استعفا نداده است. گفتنی است استیضاح وزیر آموزش و پرورش 

در جلسه علنی دیروز بهارستان اعلام وصول شد. 
جنتی 

سرانجام استعفا کرد 
از سوی دیگر در حالی که نوبخت سخنگوی دولت دیروز در 
نشست خبری اعلام کرده بود تکلیف استعفای جنتی در چند 
روز آینده مشخص خواهد شد خبرگزاری ها از استعفای قطعی 
جنتی خبر دادند.   به گزارش فارس جنتی که با روی کار آمدن 
دولت حسن روحانی با کسب 234 رای موافق و 36رای مخالف 
و 12 رای ممتنع وزیر ارشاد شده بود، از این سمت در شش ماه 

پایانی پس از سه سال مسئولیت کناره گیری کرد.
این گزارش اضافه می کند، حسام الدین آشنا مشاور فرهنگی 

رئیس جمهور یکــی از اصلی ترین گزینه های تصدی صندلی 
سرپرستی وزارتخانه اســت اما در کنار او نام سیدرضا صالحی 
امیری نیز شنیده می شود باید دید حسن روحانی چه فردی را 

به عنوان سرپرست معرفی خواهد کرد.
جانشین های احتمالی

 وزرای مستعفی 
همچنین سایت اصلاح طلب انتخاب که دیروز از استعفای 
سه وزیر ورزش، ارشاد و آموزش و پرورش خبر داده بود جانشینان 

احتمالی این وزرا را نیز معرفی کرد!  
به گزارش این سایت اصلاح طلب سیدرضا صالحی امیری 
یکــی از گزینه های اصلی دولت برای معرفــی به عنوان وزیر 
پیشــنهادی ورزش به مجلس است. امیری که در حال حاضر 
رئیس کتابخانه ملی است، یکی از وزرای پیشنهادی ورزش بود 

که از سوی مجلس نهم موفق به کسب رای اعتماد نشد.
ایــن گزارش می افزاید: برخی منابــع نزدیک به دولت نیز 
»مونسان« مدیرعامل فعلی منطقه آزاد کیش را یکی از گزینه های 

اصلی وزارت ورزش می دانند. مونسان از دسته مدیرانی است که 
عملکرد وی در مناطق آزاد، با واکنش مثبت کارشناسان مواجه 

شده است. او اینک عضو هیئت مدیره پرسپولیس نیز هست.
انتخاب » نصرالله سجادی معاون توسعه ورزش قهرمانی و 
حرفه ای وزارت ورزش و جوانان و سلطانی فر « را نیز به عنوان 

دو گزینه دیگر این وزارتخانه معرفی کرد. 
انتخاب به نقل از برخی نزدیکان دولت »نوبخت« را به عنوان 

گزینه پیشنهادی برای آموزش و پرورش معرفی کرده است.
در این گزارش همچنین تصریح شده است »برخی نزدیکان 
دولت، با مســجد جامعی وزیر ارشــاد دولت اصلاحات گفت و 
گوهایی را برای تکیه بر صندلی ارشــاد پیشنهاد داده اند که با 

مخالفت وی مواجه شده اند.«
خبرگزاری مهر نیز در گزارشی به نقل از یک منبع آگاه در 
دولت نوشت: تغییراتی در حوزه فرهنگی و اجتماعی در کابینه 
رخ خواهد داد. این منبع آگاه افزود: احتمال اســتفاده از وزرای 

تغییر یافته در دیگر سمت ها در درون دولت وجود دارد.

استعفای 2 وزیر 
صندلی وزارت ورزش و ارشاد خالی شد  

گزارش میدانی کیهان

روایت متفاوت بازار
 از اقتصاد پسابرجام

بقیه از صفحه 2
بعد از برجام بازار رونق نگرفت

هیربد اقبالیان از کســبه بازار چرم فروشان می گوید اگر به بازار سال 90 
نمره 20 بدهم به بازار سال 9۵ باید نمره 4 بدهم، آنقدر که بازار خراب است. 
وی بــا بیان اینکه »برجام هیچ تاثیری در شــرایط اقتصادی بازار تهران 
نداشــت« گفت: وقتی بحث درباره برجام مطرح شــد همه بازار در رکود فرو 
رفت و همه منتظر بودند اجناس ارزان شود و بازار رونق بگیرد ولی متاسفانه 

نه تنها بازار رونق نگرفت، جنس ها هم ارزان نشد.
برجام هم به درستی اجرا می شد باز هم بازار را خراب می کرد

مقصد بعدی ما برای گفتگو با کســبه بازار تهران در صنف کفش و کیف 
بود. کاســبی که می گفت همه کفش و کیف هایش ایرانی است و اصلا جنس 
خارجی ندارد. »سیامک« از مغازه دارهای بازار رضا هم از وضعیت خراب بازار 
تهران شــکایت می کرد و مقصر اصلی وضعیت اقتصادی خراب بازار تهران را 

دولت می دانست. 
او می گفت دولت می خواســت بازار را برای مدتی در رکود نگاه دارد ولی 
کار به جایی رسیده است که خودش هم نمی تواند بازار را از رکود خارج کند.
جالب اینجا بود که سیامک به عنوان کسی که تولیدکننده کیف و کفش 
ایرانی است از تحریم ها »خوشحال« بود و می گفت از زمانی که تحریم شدیم 
صنف ما قوی تر شد. دلیلش هم این است که ما بهتر می توانیم جنس ایرانی 
خودمان را بفروشیم و کار ما به جایی رسید که من در همین بازار رضا 4 باب 
مغازه اجاره کردم و داشتیم کار می کردیم ولی الان 2 باب مغازه دارم و برای 
ســال آینده هم قطعا یکی دیگر از مغازه هایم را تعطیل می کنم. این تعطیلی 
مغازه های ما هم یعنی اینکه کارگر ایرانی بیکار می شــود، در صورتی که اگر 

بازار خوب بود می توانستیم اشتغال زایی هم داشته باشیم.
سیامک در مورد بازار پسابرجام گفت: برجام که روی صنف ما هیچ تاثیری 
نداشت، به نظر من یک وعده و وعید توخالی بود که فقط بازار را خراب کرد. 
اصلا برجام به درســتی هم اجرا شود و همه تحریم ها برداشته شود، برای  ما 
ضرر دارد و بازار کالای ایرانی را دوباره خراب می کند. تازه تولیدات ایرانی ما در 
بین مردم جا افتاده و مردم هم از کیفیت کفش و کیف ایرانی ما راضی هستند.

در پسابرجام وضعیت بازار وخیم تر شد
یکی دیگر از صنف هایی که در بازار تهران محل گفتگوی ما بود، بازار طلا 
و جواهر بود. حمید روحانی از کســبه بازار تهران در صنف طلا و جواهر چند 
دقیقه ای با ما گفتگو کرد و در ابتدای مصاحبه چند باری ســرش را تکان داد 
و گفت چه بگویم از این وضعیت بازار خراب. انگار دومینو شــده و هر ســال 
وضعیت بازار تهران مخصوصا صنف ما خراب تر می شــود، به همین دلیل هم 
کم کم دارم به این نتیجه می رسم که مغازه ام را تعطیل کنم و سرمایه ام را در 

بانک بگذارم و ماهیانه از بانک سود بگیرم.
دولت هم در این بازاری که رکود بر آن حاکم است مالیات دوران رونق را 
می گیرد و با مالیات کمر کاسب ها خم می شود. از طرف دیگر هم بحث هایی را 
در قالب برجام مطرح کردند که متاسفانه نه تنها وضعیت بهتر نشد بلکه روز 

به روز بدتر می شود و وضعیت بازار وخیم تر شد.
همان طور که مشاهده می شود کسبه بازار نسبت به دوران پسابرجام دل 
خوشی ندارند و گشایش اقتصادی در صنف هایشان اتفاق نیفتاده است، بلکه 
کسبه بازار خبر می دهند که روز به روز وضعیت اقتصادی برای آنها بدتر شده 
اســت. خبرهایی که کسبه بازار به دور از مسائل سیاسی و دیپلماتیک مطرح 
می کنند و به قول خودشان فقط در مورد واقعیت های بازار امروز صحبت کردند.

آیت الله جوادی آملی:
داعش نتیجه حل نکردن اختلافات 

بین مذاهب اسلامی است
اســتاد درس خارج حوزه گفت: اگر روش احترام به 
یکدیگر و بررسی محققانه نظرات و آراء مخالف بین شیعه 
و سنی جاری بود، دیگر ما امروز داعش نداشتیم، آن جهنم 
منتظر سقیفه است و حرفی درش نیست، اگر نه این او 
را سب و لعن می کرد و او دیگری را سب و لعن نمی کرد 

دیگر ما داعش نداشتیم.
به گزارش خبرگزاری رسا، این مرجع تقلید در درس خارج 
تفسیر در ادامه تفسیر سوره مبارکه حجرات ابراز داشت: خطوط 
کلی نظام اسلامی در قرآن آمده است اما جزئیاتی همچون کیفیت 
نماز صبح و مانند آن در قرآن نیامده و براساس سیره اهل بیت)ع( 
است، در سوره احزاب نیز بخشی از این آداب اجتماعی بیان شده 
است که زودتر نزد محضر پیامبر)ص( نروند، هنگامی که غذا صرف 
کردند زود بروند تا به پیامبر)ص( آزاری نرسانند، این مسائلی که 
درباره کیفیت ارتباط امت با امام است را خداوند مشخص می کند.

وی با اشاره به اینکه نباید روی جهالت به حرف هر کسی که 
خبری می آورد، اعتماد کرد، گفت: قرآن می فرماید اگر گزارشگری 
به شما خبری داد شما تحقیق کنید، چون ممکن است سهو و 
نسیان و عمد و خطایی در خبر باشد، بی تحقیق اگر اعتماد کردید 
ممکن است، عواقبی داشته باشد، اگر کسی آمد که فسقش در 
نزد شما آشکار است و خبری داد تحقیق کنید، یا نه اگر کسی 

آمد که احتمال فسقش را می دهید نیز تحقیق و تبیین کنید.
آیت الله جوادی آملی با اشــاره به اینکــه ما آن روحانی که 
سرسپرده به اهل بیت)ع( باشد، کم داریم، خاطرنشان کرد: این 
جوانانی که تازه به قم می آیند و طلبه می شوند، گاه اصلا قرآن 
را ندیده اســت و می تواند اصول و کفایه را یاد بگیرد و مجتهد 
شــود، علم ما یک علم قرآنی نیست، اگر علم ما یک علم قرآنی 
بود و »قال الله« بود، کار خودش را انجام می داد، ما باید حواسمان 

جمع باشد که عمرمان را در چه چیزی صرف می کنیم.
مفســر قرآن کریم با اشاره به روش های پاسخ به شبهات از 
سوی ســیدمرتضی، بیان داشت: اگر روش احترام به یکدیگر و 
بررســی محققانه نظرات و آرا مخالف بین شیعه و سنی جاری 
بود، دیگر ما امروز داعش نداشتیم، آن جهنم منتظر سقیفه است 
و حرفی درش نیســت، اگر نه این او را سب و لعن می کرد و او 
دیگری را ســب و لعن نمی کرد دیگر ما داعش نداشتیم، این که 
ما فحش بدهیم و آنها هم فحش بدهند نتیجه اش داعش است.


